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A je tu zase leden a s n²m rok 2014  
Tak n§m ten Ăļas let² jako spŚeģen², nad kterĨm pr§sk§ biļñ, jak zp²v§ kr§l 

JindŚich VIII. ve hŚe JiŚ²ho Such®ho ĂĠest ģenñ. Je tu opŊt novĨ rok. A co n§s 

v nŊm ļek§? Asi zase dost pr§ce a star§n², ale to nen² nic nov®ho. V jeho 

prŢbŊhu se napŚ²klad dvakr§t sejdeme ve volebn² m²stnosti, poprv® 23. a 24. 

kvŊtna pŚi volbŊ europoslancŢ do Evropsk®ho parlamentu a podruh® 10. a 11. 

Ś²jna, kdy budeme volit naġe obecn² zastupitelstvo. Ve stejn®m term²nu 

probŊhnou jeġtŊ sen§tn² volby, kter® se ale naġ² obce tentokr§t netĨkaj².  

PŚejme si proto, abychom mŊli zase zastupitele, kterĨm o obec a lidi v n² 

opravdu jde, a kteŚ² budou r§di aktivnŊ pracovat na jej²m dalġ²m rozvoji. 

Mus²me si pŚiznat, ģe pŚedchoz² l®ta nasadila pomyslnou ĂlaŠkuñ hodnŊ vysoko 

a nov² zastupitel® budou muset opravdu Ăzabratñ, aby byl existuj²c² trend 

zachov§n. 

A jeġtŊ jednu ud§lost, tentokr§t velmi zlou, si letos pŚipomeneme. Pr§vŊ pŚed sto 

l®ty vypukla Prvn² svŊtov§ v§lka, kter§ pŚinesla cel® zemi a vġem lidem kruġn§ 

ļtyŚi l®ta, a milionŢm lid² na cel®m svŊtŊ smrt a zk§zu.  

BuŅme tedy r§di, ģe mŢģeme ģ²t v m²ru, relativn²m dostatku a nemus²me se b§t 

o existenci svĨch rodin, sousedŢ a pŚ§tel. 

 

 

 

 

Na pomn²ku, kterĨ obec vybudovala na vŊļnou pam§tku v§leļnĨch utrpen² 

v letech 1914 - 1918, mŢģeme ļ²st ġestn§ct jmen jej²ch bĨvalĨch obļanŢ, kteŚ² 

zahynuli jako voj§ci Rakousko-uhersk® arm§dy na bojiġt²ch Prvn² svŊtov® v§lky, 

nebo zemŚeli na n§sledky utrpŊnĨch zranŊn².  

O ud§lostech v naġ² obci v tomto pŚetŊģk®m obdob² jej² historie se jeġtŊ zm²n²me 

v kapitole ĂZe starĨch letopisŢñ. 
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Pr§ce organizac² a politick® ud§losti 

VĨroļn² ĂValn§ hromada SDH Cepñ 

Konala se 24. ledna 2014 v ĂCepsk® hospodŊñ. Z 20 ļlenŢ sboru bylo pŚ²tomno 

11 a dva host®. Jedn§n² valn® hromady Ś²dil jednatel SDH Cep, pan Frantiġek 

Kl²ma, podle n§sleduj²c²ho programu: 

1.  PŚiv²t§n² pŚ²tomnĨch a zah§jen²  

2.  Zpr§va starosty SDH Cep ï Jan Jezv²k 

3.  Zpr§va jednatele SDH Cep ï Frantiġek Kl²ma 

4.  Zpr§va hospod§Śe SDH Cep ï Pavel BŚezina st. 

5.  Zpr§va o kontrole pokladny SDH Cep ï Pavel Hofbauer 

6.  Doġl§ poġta 

7.  Person§ln² z§leģitosti 

8.  Pl§n pr§ce na rok 2014 

9.  PŚipom²nky a hodnocen² pr§ce SDH Cep starostou obce ï ing. Jan Vobejda 

10. Diskuse  

11. Z§vŊr 

 

 

Zleva: P. BŚezina st., Fr. Kl²ma, J. Jezv²k, starosta obce ing. J. Vobejda 

Starosta SDH Cep Jan Jezv²k hodnotil ļinnost jednotky pozitivnŊ, zvl§ġtŊ pak 

vyzdvihl aktivitu a dobrou pr§ci ļlenŢ sboru Frantiġka Kl²my a Pavla BŚeziny 

starġ²ho. Z§roveŔ se zm²nil o tom, ģe funkci starosty sboru v Cepu vykon§v§ jiģ 
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od roku 1975 a vzhledem k vŊku a zdrav² chce v t®to funkci v dohledn® dobŊ 

skonļit. Bude proto nezbytn® vybrat a pŚipravit za nŊj odpov²daj²c² n§hradu. 

Jednatel sboru Frantiġek Kl²ma se ve sv® zpr§vŊ zm²nil o pr§ci jednotky a to 

nejen o poģ§rn² prevenci a represi, realizovan®m taktick®m cviļen², z§sahu u 

ġesti ud§lost², prov§dŊn® ¼drģbŊ strojŢ a budov, ale tak® o pod²lu dobrovolnĨch 

hasiļŢ na kulturn²m a spoleļensk®m ģivotŊ obce. Bez jejich ¼ļasti si stavŊn² 

m§je, p§len² ļarodŊjnic, cepskou pouŠ, nebo nŊkter® akce pro dŊti uģ nedovede 

nikdo pŚedstavit. SDH Cep je tak® na tŚet²m m²stŊ v kraji  ve vĨkupu starĨch 

spotŚebiļŢ (elektrotechnika, lednice, praļky apod.) 

Hospod§Ś SDH Cep Pavel BŚezina st. Informoval o tom, ģe finance rozhodnŊ 

nejsou probl®mem cepskĨch hasiļŢ. Sp²ġe by bylo tŚeba v²ce je vyuģ²vat pro 

pr§ci sboru. Z pŚedchoz²ho roku zbylo v pokladnŊ jednotky 37 000. ï Kļ a 

dotace pro rok 2014 bude pŚedstavovat dalġ²ch 40 000. ï Kļ. K dispozici bude 

tedy celkem 77 000. ï Kļ. To otv²r§ dalġ² moģnosti pro ļinnost cepskĨch hasiļŢ. 

NapŚ²klad dalġ², jiģ p§tĨ roļn²k soutŊģe ĂO poh§r starosty obceñ se bude 

konat prvn² sobotu v mŊs²ci z§Ś², tj. 6. z§Ś² 2014. SoutŊģ je v regionu velice 

obl²ben§ a vykazuje hojnou ¼ļast soutŊģ²c²ch sborŢ. Pro ¼spŊch t®to akce mus² 

proto cepsk§ jednotka SDH udŊlat maximum. 

Ve zpr§vŊ o kontrole pokladny se kontrolor Pavel Hofbauer zm²nil o tom, ģe 

¼ļty a stav pokladny sboru jsou v naprost®m poŚ§dku. 

V oblasti person§ln² vzali pŚ²tomn² na vŊdom² rezignaci ļlena sboru V§clava 

DvoŚ§ka na funkci preventisty a bl²ģ²c² se odstoupen² z funkce dlouholet®ho 

starosty SDH Cep Jana Jezv²ka. V nejbliģġ² dobŊ se veden² sboru bude zabĨvat 

Śeġen²m adekv§tn²ch zmŊn na tŊchto pozic²ch. 

ProbŊhla tak® volba nov®ho velitele jednotky SDH Cep. JednomyslnŊ byl do 

zm²nŊn® funkce zvolen Pavel BŚezina ml.  

 

V souļasnosti vedou jednotku SDH Cep tito funkcion§Śi: 

Starosta SDH Jan Jezv²k 

Velitel jednotky Pavel BŚezina ml. 

Jednatel Frantiġek Kl²ma 

Hospod§Ś Pavel BŚezina st. 

Strojn²ci V§clav Kroutl st., Josef Soukup st., 

Pavel BŚezina st. 

 

V pl§nu pr§ce jednotky na rok 2014 se vedle vĨcviku a pŚ²pravy na soutŊģe 

druģstev SDH v poģ§rn²m ¼toku objevily tak® takov® ¼koly, jako prov®st 

kontrolu stavu vĨstroje, prov§dŊt kontrolu hydrantŢ, zŚ²dit funkļn² ohlaġovnu 

poģ§rŢ, nebo opravit ġt²t a zabezpeļit prŢjezdnost vrat hasiļsk® zbrojnice. 
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Hasiļi pŚi jedn§n² ï v ļerven®m triļku novĨ velitel P. BŚezina ml. 

Starosta obce ing. Jan Vobejda podŊkoval dobrovolnĨm hasiļŢm za jejich pr§ci 

pro obec v uplynul®m obdob². Zvl§ġtŊ se zm²nil o dobrĨch vĨsledc²ch druģstev 

SDH Cep v soutŊģ²ch, kterĨch se jednotka z¼ļastnila, instalaci v§noļn² vĨzdoby 

v obci, zajiġtŊn² z§bav a nŊkterĨch akc² z hlediska protipoģ§rn²ho zabezpeļen² 

(napŚ. p§len² ļarodŊjnic), atd. Doġlo ale i na slova kritick§. Starostovi obce se 

nel²bilo, ģe se naġi hasiļi nez¼ļastnili tak® nŊkterĨch soutŊģ² poŚ§danĨch 

jednotkami SDH v okoln²ch obc²ch, napŚ²klad v MajdalenŊ, nebo Rapġachu. To 

by se opravdu mŊlo v dalġ²m roce zmŊnit. 

V diskusi zaznŊl mimo jin® tak® poģadavek na zajiġtŊn² zabezpeļovac²ho 

zaŚ²zen² pro hasiļskou zbrojnici a n§vrh propagovat ļinnost jednotky v okresn²m 

tisku. Je patrno, ģe cepġt² hasiļi maj² opravdu o ļem pŚemĨġlet. 

 

VeŚejn§ schŢze  obecn²ho zastupitelstva 

Jako kaģdoroļnŊ i letos se konala veŚejn§ schŢze obecn²ho zastupitelstva. 

Tentokr§t to bylo dne 11. dubna.  Podle podpisŢ na prezenļn² listinŊ se mimo 6 

zastupitelŢ z¼ļastnilo 22 obļanŢ Cepu. Vzhledem k tomu, ģe dospŊlĨch 

obyvatel m§ obec asi 160, nen² to ¼ļast nijak ohromuj²c², ani ne 15%. Nejsp²ġ 

je to t²m, ģe tu asi nikomu nic moc nechyb² a tak je klid a pohoda. PŚesto je 

z toho tak nŊjak smutno. PŚ²tomn² se tam dovŊd² velice dŢleģit® vŊci, jako tŚeba 
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pl§n hlavn²ch akc², kter® se budou realizovat, to, jak jsme v minul®m roce 

hospodaŚili, jak® prostŚedky m§ obec k dispozici na pr§vŊ bŊģ²c² rok atd. Ke 

vġemu se mohou vġichni svobodnŊ vyj§dŚit a navrhovat rŢzn§ zlepġen². Jak by 

asi bylo v Cepu jeġtŊ l®pe, pokud by obecn² z§leģitosti leģely na srdci i onŊm 

nepŚ²tomnĨm spoluobļanŢm! 

Letoġn² veŚejn§ schŢze se Ś²dila n§sleduj²c²m programem: 

1.  Zah§jen² 

2. Schv§len² programu schŢze 

3. Zpr§va o hospodaŚen² obce v roce 2013  

4. Zpr§va o stavu plnŊn² ¼kolŢ stanovenĨch pro rok 2013 

5. Sezn§men² s obecn²m rozpoļtem pro rok 2014  

6. Đkoly pl§novan® na rok 2014 

7. Diskuse 

8. Usnesen² 

9. Z§vŊr  

 
           

            Zastupitel® pŚi jedn§n²                             Đļastn²ci jedn§n² 

Hlavn² akce, kter® budou postupnŊ realizov§ny v roce 2014, byly na schŢzi 

prezentov§ny takto: 

¶ Pokraļovat budou pr§ce na restauraci ĂMyslivnyñ. Poļ²t§ se 

s dokonļen²m oplocen², vybudov§n²m novĨch koupelen, vĨmŊnou 

vchodovĨch dveŚ², vĨmŊnou podlahovĨch krytin, proveden²m novĨch 

obkladŢ, dlaģeb, maleb a n§tŊrŢ a dalġ²mi drobnĨmi opravami. 

¶ Bude provedena rekonstrukce obecn² skl§dky bioodpadu. 

¶ Na z§kladŊ vĨbŊrov®ho Ś²zen² probŊhne oprava vġech m²stn²ch 

komunikac², kter® budou opatŚeny novĨm ģiviļnĨm potahem. Garantem 

akce je KĐ Jihoļesk®ho kraje. 

¶ Na z§kladŊ novŊ zpracovan®ho ĂĐzemn²ho pl§nu obce Cepñ probŊhne 

vymŊŚen² inģenĨrskĨch s²t² a stavebn²ch parcel o velikosti cca 1000 mĮ 
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v lokalitŊ ĂV chalup§chñ. Poļ²t§ se, ģe cena pozemkŢ nepŚevĨġ² 250. ï 

Kļ/mĮ. T²m budou vytvoŚeny pŚ²zniv® podm²nky pro vĨstavbu novĨch 

rodinnĨch domkŢ v naġ² obci. 

¶ Poļ²t§ se tak® s bohatĨm programem kulturn²ch a z§bavnĨch akc² pro dŊti 

i dospŊl®, zkr§tka nepŚijdou ani sportovci a spolky. 

¶ Pokraļovat budou opravy v m²stn²m kostele a tak® zalesŔov§n² po tŊģbŊ 

v obecn²ch les²ch.   

V diskusi zaznŊly rŢzn® dotazy, kter® se tĨkaly konkr®tn²ch okolnost² realizace 

pl§novanĨch akc², napŚ²klad jak® komunikace a kde potŚebuj² opravu, jak by se 

mohly uġetŚit n§klady na veŚejn® osvŊtlen², co se sbŊrnĨm dvorem, kterĨ by uģ 

tak® potŚeboval opravu plotu a povrchu apod. Na vġechny dotazy zastupitelstvo 

reagovalo. 

 

Volby do Evropsk®ho parlamentu  

Ve dnech 23. a 24. 5. 2014. se v ĻR konaly volby europoslancŢ do Evropsk®ho 

parlamentu.  

ObecnŊ je zn§mo, ģe o tomto org§nu a jeho posl§n² maj² lid® v naġ² zemi jen 

mlhav® pŚedstavy. SvŊdļ² o tom tak® minim§ln² volebn² ¼ļast v cel® ĻR, kdyģ 

pŚiġlo volit celkem 18,2% opr§vnŊnĨch voliļŢ. V Cepu se dostavilo k urnŊ 32 

voliļŢ ze 164 opr§vnŊnĨch, tj. 19,63%. Vġechny odevzdan® hlasy byly 

platn®.  

VĨsledky voleb v naġ² obci: 

 

Strana Hlasy % Strana Hlasy % 

KSĻM 7 21,88 ND 2 6,25 

ANO 2011 6 18,75 Đsvit 2 6,25 

TOP 09 5 15,63 Svobodn²  2 6,25 

ĻSSD 3 9,38 KDU-ĻSL 1 3,13 

Pir§ti 3 9,38 ODS 1 3,13 

 

Volebn² komise pracovala v tomto sloģen²:  

Miroslav HeŚm§nek      ï pŚedseda,  

Petra DvoŚ§kov§           ï zapisovatelka  

Anna Vejvarov§            ï ļlen   

Miloslava Kocourkov§  ï ļlen 
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Zleva: A. Vejvarov§, M. HeŚm§nek            Vol² m²stostarostka p. Jana 

a P. DvoŚ§kov§. (foto M. Kocourkov§)                        Pajchlov§ 

 

 

Komun§ln² volby 

 

Volby se konaly v p§tek a sobotu 10. a 11. Ś²jna. Volebn² m²stnost² byl s§l 

ĂCepsk® hospody. K tomuto datu bylo v obci registrov§no 166 opr§vnŊnĨch 

voliļŢ, z nichģ se k volb§m dostavilo 112. Bylo tedy dosaģeno volebn² ¼ļasti 

67,47%.  

Voliļi se rozhodovali mezi dvŊma kandid§tkami, respektive mezi 13 kandid§ty. 

K volbŊ nebyla pŚipuġtŊna jedna osoba, kter® skonļila platnost jej²ho OP pŚed 

datem voleb.  

 

Volebn² komise pracovala ve sloģen²: 

 
 

PhDr. Vladim²r Kocourek  -  pŚedseda 

Bc Petra DvoŚ§kov§            -  zapisovatelka 

Anna Vejvarov§                   -  ļlen  

VŊra Hartov§                       -  ļlen 
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Komise zleva: A. Vejvarov§, V. Hartov§, PhDr. V. Kocourek,  

Bc P. DvoŚ§kov§ 
 

Kandid§tky: 
 

Hnut² ĂZa obec kr§snŊjġ²ñ Sdruģen² nez§vislĨch kandid§tŢ Cep 
 

kandid§ti v tomto poŚad²: kandid§ti v tomto poŚad²: 

1. Ing. Jan Vobejda        1. Frantiġek Jezv²k ml. 

2. Jana Pajchlov§ 2. Ing. Josef Ġkvor§k 

3. Pavel BŚezina st. 3. Vlastimil Zem§nek 

4. V§clav Zeman ml. 4. V§clav DvoŚ§k st. 

5. Josef Soukup st. 5. Michal Chrt  

6. ZdeŔka Hadaļov§ 6. Josef Kamiġ                   

7. Jan Jezv²k  
 

 

VĨsledky voleb: 
 

Hnut² ĂZa obec kr§snŊjġ²ñ  70,03% hlasŢ       

ĂSdruģen² nez§vislĨch kandid§tŢ Cepñ   29,97% hlasŢ 
 

Zastupiteli byli  zvoleni: 
 

Jm®no HlasŢ Jm®no HlasŢ 
 

¶ V§clav Zeman ml. 84 ¶ Frantiġek Jezv²k ml. 44 

¶ Jana Pajchlov§ 81 ¶ Michal Chrt  43 

¶ Ing. Jan Vobejda 78   

¶ Pavel BŚezina st. 65   

¶ Josef Soukup st. 56   
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Vġem, kteŚ² dostali dŢvŊru voliļŢ, pŚejeme do jejich nadch§zej²c² nelehk®, 

ale z§sluģn® pr§ce pro obec a jej² obyvatele, mnoho energie, snahy, sil, 

dobrĨch n§padŢ a vytrvalosti. 

 

Akce pro dŊti 

DŊtskĨ karneval   

Uģ v ¼noru se nŊkter® aktivn² maminky domluvily a pŚipravily pro cepsk® dŊti 

maġkarn² karneval. Tentokr§t to byly pan² Pavla Svobodov§, ZdeŔka 

Hadaļov§ a Jaroslava Chrtov§. Jak se uk§zalo, byl to n§pad opravdu dobrĨ, 

protoģe se karneval podaŚil nad oļek§v§n².  

Konal se v sobotu 22. ¼nora od 14.00 hodin v s§le ĂCepsk® hospodyñ. K ¼ļasti 

vyb²zela kr§sn§ pozv§nka, kter§ sama o sobŊ byla tak trochu umŊleckĨm d²lem a 

pŢsobila velmi vesele a ģivŊ. Vġak posuŅte sami.   
 

 

Đļastn²ci pŚiġli v kr§snĨch kostĨmech, z nichģ nŊkter® byly z pŢjļovny, ale 

vŊtġinou si je vytvoŚily samy dŊti s pomoc² svĨch starġ²ch sourozencŢ, rodiļŢ a 

prarodiļŢ. Mohli jsme se tedy setkat s klauny, l®kaŚskĨm operaļn²m tĨmem, 

sportovci, straġidly, pir§ty, princeznami a Śadou dalġ²ch poh§dkovĨch i re§lnĨch 

postav. Z§bavy bylo dost, hospoda znŊla dŊtskĨm sm²chem a vġem se tu l²bilo. 
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         Klauni zleva: J. Chrtov§,                    KostĨmŢ bylo dost a l²bily se 

      P. Svobodov§ a Z. Hadaļov§ 
 

 

 

 
 

        Plnily se ¼koly a soutŊģilo se               Pir§t Tade§ġ a hokejista Michal 

 

SamozŚejmŊ, co by to bylo za karneval, kdyby se taky netancovalo. Hudbu 

obstaraly a tanec moderovaly sestry Eliġka a Veronika Svobodovy. PŚi rŢznĨch 

(a mŢģeme smŊle Ś²ci i origin§ln²ch) soutŊģ²ch, kter® vymyslely naġe 

organiz§torky z§bavy, a rovnŊģ pŚi plnŊn² nŊkdy i dost obt²ģnĨch ¼kolŢ, bylo 

dost legrace, radosti i Ăadrenalinuñ. 

Uģ z obr§zkŢ je tak® patrno, ģe ¼ļastn²kŢ bylo opravdu dost. Mimo 21 dŊt² pŚiġel 

poļetnĨ doprovod rodinnĨch pŚ²sluġn²kŢ, kteŚ² se vesmŊs bavili stejnŊ dobŚe, 

jako jejich ratolesti. 
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        PŚed§v§n² klobouku v kole                          ĂSlep®ñ kreslen² 

 

 

 
 

       Taky jsme si trochu zacviļili                     Hlavn² vĨhra z tomboly 

 

Ģe bylo dŊtem k dispozici mal® obļerstven², je samozŚejmost². V pl§nu bylo tak® 

vyhl§ġen² nejkr§snŊjġ²ho kostĨmu. Nakonec k nŊmu nedoġlo a to hned 

z nŊkolika dŢvodŢ. PŚedevġ²m bylo by to moc tŊģk® hodnocen² a za dalġ², 

poŚadatelky (velmi rozumnŊ) rozhodly, ģe nen² smyslem karnevalu, aby nŊkter® 

d²tŊ odch§zelo s pocitem zklam§n², nebo nespravedliv®ho postupu pŚi vyhl§ġen² 

v²tŊze. DŊtem proto vysvŊtlily, ģe vġechny kostĨmy jsou kr§sn® a ģe nen² moģno 

Ś²ci, kterĨ z nich si zaslouģ² oznaļen² Ănejkr§snŊjġ²ñ. DŊti mŊly tedy nakonec 

radost vġechny a byly stejnŊ spokojen®.  

A co to vġechno st§lo? Vzhledem k efektu ¼plnĨ pakatel. CelĨch 5 823. ï Kļ. 

Za tuto, investici si zaslouģ² velk® podŊkov§n² Obecn² ¼Śad Cep a jmenovitŊ 

Ăstr§ģnĨ andŊlñ vġech akc² pro dŊti, pan² m²stostarostka Jana Pajchlov§. 
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Malov§n² velikonoļn²ch vaj²ļek 

Dodnes se v Ļesk® republice dodrģuj² starobyl® velikonoļn² tradice. PŚ²prava na 

Velikonoce zaļ²n§ nŊkolik dn² pŚedem a je v rŢznĨch kraj²ch odliġn§. Ve 

vesnic²ch jeġtŊ mnohdy potk§te dŊti, kter® o Velikonoc²ch obch§zej²c² ves a 

svĨmi Śehtaļkami nahrazuj² vyzv§nŊn² kosteln²ch zvonŢ. Zvony totiģ podle 

tradice na Velikonoce odl®taj² do ř²ma. K tradiļn²mu vesel² neodmyslitelnŊ 

patŚ² pleten² poml§zek. Muģi a chlapci za pomoci vrbov®ho proti pletou 

poml§zky, kterĨmi o Velikonoļn²m pondŊl² ġlehaj² ģeny. To proto, aby prĨ 

byly po celĨ rok zdrav®. Ģeny pak jako podŊkov§n² d§vaj² za velikonoļn² koledu 

malovan® kraslice. Dalġ²m z velikonoļn²ch symbolŢ je ber§nek, kterĨ vģdy 

patŚil mezi obŚadn² pokrmy. Proto je souļ§st² velikonoļn² tabule peļivo ve tvaru 

ber§nka. Mezi tradiļn² pokrmy patŚ², kromŊ ber§nka, velikonoļn² mazance 

nebo jarn² n§divka. Symbolem tohoto obdob² je i zaj²ļek, kterĨ s sebou pŚin§ġ² 

pŚ²chod jara. 

Zdoben² velikonoļn²ch vaj²ļek m§ u n§s dlouholetou tradici a existuje cel§ Śada 

pouģ²vanĨch technik, napŚ²klad se vaj²ļka zdob² pomoc² vosku, barv² se 

pŚ²rodn²mi, nebo umŊlĨmi barvami, polepuj² se samolepkami atd. Je v tom velkĨ 

kus umŊn², citu pro kr§su a zruļnosti mal²Śek. 

V letoġn²m roce pŚiġla s n§padem uspoŚ§dat pro cepsk® dŊti malov§n² 

velikonoļn²ch vaj²ļek pan² Zdena Hadaļov§. N§pad byl pŚijat, a tak se 

v sobotu 19. dubna v 15.00 hodin, seġlo 18 malĨch mal²ŚŢ s ļetnĨm 

doprovodem v s§le ĂCepsk® hospody. Đļast je to opravdu sluġn§, pokud si 

uvŊdom²me, ģe dŊt² do 15 let je v Cepu 26. Organizace akce se ujala 

m²stostarostka obce, pan² Jana Pajchlov§, a mimo pan² Zdeny Hadaļov® 

pom§haly jeġtŊ pan² Pavla Svobodov§ a pan² M²la Kocourkov§.  

DŊti se daly do malov§n² se z§jmem, nŊkter® byly velice kreativn² a jejich 

kraslice se l²bily. Tam, kde to trochu v§zlo, pomohly organiz§torky, nebo 

nŊkterĨ z pŚ²tomnĨch rodiļŢ a prarodiļŢ. 

Po malov§n² vaj²ļek doġlo na ozdoben² stromu stoj²c²ho na bŚehu rybn²ku 

ĂVelkĨ n§vesn²ñ pŚed ĂCepskou hospodouñ. I to se podaŚilo a tak se nakonec 

v 17:00 hodin naġi mal²Śi rozeġli v dobr® n§ladŊ domŢ a nesli si tak® sv§, 

vlastnoruļnŊ vyroben§ malovan§ velikonoļn² vaj²ļka.  

A co to vġechno, (barvy a jinĨ materi§l, vļetnŊ mal®ho obļerstven², kter® tak® 

hojnŊ dotovaly pŚ²tomn® maminky svĨmi vlastn²mi vĨrobky) st§lo? Pakatel. 

CelĨch 1886. ï Kļ. řeknŊte sami. Nestoj² ten pŊknĨ z§ģitek, kterĨ si dŊti budou 

jistŊ dlouho pamatovat a tak® spokojenost pŚ²tomnĨch dospŊlĨch za to?  
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Pan² Zdena Hadaļov§ pŚi instrukt§ģi              Zaujet² na vġech tv§Ś²ch 

 

 
 

                               NŊkter§ vaj²ļka byla opravdu Ăboģ²ñ 
 
 

 
 

                 Zdoben² stromué                                    éa vĨsledek 
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Mezin§rodn² den dŊt² v Cepu 

V roce 2014 se v naġ² obci konala oslava tohoto sv§tku v sobotu 31. kvŊtna. 

Mezin§rodn² den dŊt² m§ svou historii, kterou se zde pokus²me kr§tce 

pŚipomenout. Mezin§rodn² demokratick§ federace ģen, kter§ je celosvŊtovou 

organizac², vyhl§sila v roce 1949 vĨznamnĨ den, nazvanĨ ĂDen pro ochranu 

dŊt²ñ. V t®to dobŊ bylo jeġtŊ v ļerstv® pamŊti masov® zab²jen² ģen a dŊt² 

faġistickou soldateskou v ļesk® obci Lidice (1942) a ve francouzsk®m 

Ouradouru (1944). Pr§vŊ proto, aby si lidstvo uvŊdomilo, ģe vġe, co se stalo 

v obou zm²nŊnĨch obc²ch, se uģ nikdy nikde nesm² opakovat, byl ĂDen pro 

ochranu dŊt²ñ vyhl§ġen.  Datum jeho kon§n² bylo urļeno na 1. ļerven. Tento 

sv§tek dŊt² cel®ho svŊta se zaļal slavit rok po jeho vyhl§ġen² a oslavy od t® doby 

prob²haly kaģdoroļnŊ. PostupnŊ se ze ĂDne pro ochranu dŊt²ñ stal ĂDen dŊt²ñ, 

nebo tak® jinĨm n§zvem ĂMezin§rodn² den dŊt²ñ. Naġe republika rovnŊģ 

pŚevzala datum 1. ļervna jako datum tohoto sv§tku. Konkr®tn² den, kdy se 

oslava kon§, je pak v kaģd® obci urļov§n podle existuj²c²ch moģnost² a 

podm²nek v term²nu co nejbliģġ²m zm²nŊn®mu 1. ļervnu.  

V naġ² obci byla rozesl§na n§sleduj²c² pozv§nka: 

 

 

 

A kdo letoġn² akci organizoval? SamozŚejmŊ, zase Śada maminek a babiļek, 

kter® maj² dŊti r§dy a nejsou l²n® pro jejich radost nŊco vymyslet a obŊtovat 

trochu sv®ho ļasu a pohodl². PŚedevġ²m je potŚeba jmenovat opŊt pan² 

m²stostarostku Janu Pajchlovou, kter§ mimo osobn² ¼ļasti pŚi organizaci akce 

jeġtŊ vġe zastŚeġila z titulu sv® funkce. DobrĨch n§padŢ bylo zase dost, 

pŚedevġ²m d²ky mamink§m ZdenŊ Hadaļov® a Pavle Svobodov®, kter® byly 

duġ² vġeho dŊn². SvĨm nemalĨm d²lem pŚispŊli tak® Jaroslava Chrtov§, Vlasta 

DvoŚ§kov§, Petra DvoŚ§kov§, M²la Kocourkov§, Gabriela Zem§nkov§, 

http://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Mezin%C3%A1rodn%C3%AD_demokratick%C3%A1_federace_%C5%BEen&action=edit&redlink=1
http://cs.wikipedia.org/wiki/1949
http://cs.wikipedia.org/wiki/Vyhlazen%C3%AD_Lidic
http://cs.wikipedia.org/wiki/Lidice
http://cs.wikipedia.org/wiki/Masakr_v_Oradour-sur-Glane
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Ladislav Zem§nek, Veronika Svobodov§ a jej² pŚ²telkynŊ, z tat²nkŢ pak 

Jirka M§rovec, kterĨ zajistil opŊt vĨrobn²k zmrzliny a technickĨ servis.  

 

 
               Porada poŚadatelŢ                        VĨrobn²k zmrzliny pŚiġel vhod 

 

PotŊġiteln® je, ģe ochotnŊ pomohli tak® pŚ²sluġn²ci nejmladġ² generace, kteŚ² by 

mohli jeġtŊ patŚit mezi ty, pro kter® se akce konala. Byli to Eliġka Svobodov§, 

Mirek Hadaļ, Michal Chrt a MatŊj Beļka. 

Kaģd® z dŊt² dostalo hned na startu tŚi indicie, podle kterĨch mŊlo poznat, kterĨ 

ze zn§mĨch  veļern²ļkŢ charakterizuj². RozluġtŊn² t®to z§hady pak sdŊlilo v c²li 

Ăstezky pŚekvapen²ñ. K nŊmu ale byla jeġtŊ cesta dalek§ a na n² ļekalo na mal® 

soutŊģ²c² dalġ²ch jeden§ct kontroln²ch bodŢ, a na kaģd®m z nich pak jeden dalġ² 

¼kol. Vġude tak® dostali raz²tko svŊdļ²c² o tom, ģe ģ§dnĨ z kontroln²ch bodŢ 

nevynechali.  

A o jak® ¼koly se jednalo? DŊti napŚ²klad musely pŚekonat ģebŚ²k, v tajemnĨch 

kbel²c²ch nal®zt pohmatu hledanĨ pŚedmŊt, dokreslit zapoļat® obr§zky, se 

zav§zanĨma oļima doj²t podle provazŢ nataģenĨch mezi stromy k urļen®mu c²li, 

v§zat uzle, prol®zt dlouhou rourou, florbalovou hol² dov®st m²ļek mezi 

kuģelkami do c²le apod.  
 

Z nŊkterĨch kontroln²ch stanoviġŠ: 
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Z§bava vyvrcholila v pergole ĂCepsk® hospodyñ op®k§n²m ġpek§ļkŢ. Po celou 

dobu akce byl k dispozici vġude dostatek pit² i moģnost posilnit se na dalġ² cestu. 

Kaģd® d²tŊ obdrģelo tak® pŊknĨ d§rkovĨ bal²ļek. Akce se z¼ļastnilo 25 dŊt² a 

celkov® n§klady, kter® zaplatil Obecn² ¼Śad Cep, ļinily 7 583. - Kļ.  

Mikul§ġsk§ bes²dka 

Letos se konala v sobotu 6. prosince od 15.00 hodin v s§le ĂCepsk® hospodyñ. 

Organizace t®to akce se opŊt ujaly pan² Pavla Svobodov§, sleļna Eliġka 

Svobodov§ a pan² Zdena Hadaļov§, pod veden²m m²stostarostky obce, pan² 

Jany Pajchlov®. 

 
 

Zleva: Jana Pajchlov§, Pavla Svobodov§, Zdena Hadaļov§ a Eliġka 

Svobodov§ 
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Roli Mikul§ġe tentokr§t pŚijala sleļna Eliġka Svobodov§, andŊlem byla sleļna 

Ġ§rka Ġkardov§. Ļerty (samozŚejmŊ, jen pro tuto pŚ²leģitost) pak byli Mirek 

Hadaļ, Veronika Svobodov§, MatŊj Beļka a Ad®la M§rovcov§. Je tŚeba Ś²ci, 

ģe sice obļas zabrblali, ale vcelku to byli ļerti hodn². Proto tak® strach z nebesko 

ï pekeln® n§vġtŊvy byl jen malĨ a slziļky se objevily jen u nŊkolika nejmenġ²ch 

z 34 dŊt², kter® se bes²dky z¼ļastnily v doprovodu rodiļŢ, prarodiļŢ, nebo jinĨch 

ļlenŢ rodiny. 

 

Bes²dka mŊla n§sleduj²c² program:  

¶ PŚ²chod sv. Mikul§ġe a jeho doprovodu  

¶ Nad²lka, pŚi kter® kaģd® d²tŊ obdrģelo d§rkovĨ bal²ļek v hodnotŊ 250.-Kļ. 

¶ Malov§n² zvoneļkŢ. Na zvoneļky z tvrd®ho pap²ru a polystyrenu dŊti 

namalovaly kr§sn® obr§zky a napsaly, respektive nadiktovaly tŊm, kteŚ² je 

doprov§zeli, sv§ pŚ§n², adresovan§ Jeģ²ġkovi. Zvoneļky pak zavŊsily na 

v§noļn² stromek pŚed kostelem sv. Jana KŚtitele. PŚ§n²ļka byla rŢzn§, 

napŚ. obleļen², auto na d§lkov® ovl§d§n², nŢģky na stŚ²h§n² pejska, a 

protoģe tu nebyli ģ§dn² troġkaŚi, objevila se taky ģ§dost o Ămili·n korunñ.  

¶ DŊtsk§ diskot®ka (pŚi kter® skvŊle zastoupila diskģokeje stejnŊ jako loni, 

Eliġka Svobodov§) byla vesel§ a dŊti pŚi n² pŚ²mo z§Śily radost² a 

pŚekypovaly energi². 

¶ N§sledovala jak§si forma tomboly, nazvan§ Ăloven² d§rkŢ z pytleñ. 

Spoļ²vala v n§hodn®m vĨbŊru d§rku z pytle, do kter®ho nikdo nevidŊl. 

Bylo pŚi tom dost legrace, radosti a sm²chu. 

¶ Voln§ z§bava, kter§ byla posledn²m bodem programu, ukonļila bes²dku 

v 18.00 hodin.  

 

 

 
           

       Nebesko - pekeln§ n§vġtŊva          MalĨ Vojta se pŚece jen trochu b§l 
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             Malov§n² zvoneļkŢé                   ..a jejich vŊġen² na v§noļn² strom 

 

 

 
                        

                       Taneļek                             Co jsem si to z pytle vylovil??? 

 

Mimo d§rkovĨch bal²ļkŢ bylo pro dŊti i dospŊl® pŚipraveno tak® obļerstven². 

Konkr®tnŊ to byly p§rky a rŢzn® n§poje (limon§dy, dģusy, miner§lky a tak® 

ĂRychl® ġpuntyñ, pro dospŊl® nav²c k§va a horkĨ punļ). K tomu obŊtav® 

maminky dodaly v§noļn² cukrov², a vĨborn® z§kusky od cukr§Śe tak® pŚiġly 

vhod. 

Z§vŊrem je tedy moģno konstatovat, ģe se akce opŊt podaŚila, ¼ļast byla hojn§, 

radost upŚ²mn§ a spokojenost velik§. Vyzdvihnout je tŚeba obŊtavost a z§sluhy 

organiz§torek, kter® odvedly (jako ostatnŊ pŚi vġech akc²ch pro dŊti) kus 

vynikaj²c², nedoceniteln® pr§ce.  

D²k patŚ² rovnŊģ Obecn²mu ¼Śadu v Cepu, kterĨ poskytl na ¼hradu n§kladŢ akce 

celkovou ļ§stku 10 793. - Kļ. Z toho d§rkov® bal²ļky st§ly 6 750. ï Kļ, 

obļerstven² 2 550. ï Kļ a materi§l k malov§n² 1 493. ï Kļ. Vzhledem k z§Ś²c²m 

dŊtskĨm oļ²m a spokojenosti ostatn²ch pŚ²tomnĨch ġlo o velmi dobrou investici. 
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Takovouto kr§snou pozv§nku vytvoŚila ļtrn§ctilet§ Veronika Svobodov§ 

 

 

Kultura a z§bava 

Masopust  

Masopustn² vesel² uģ tak nŊjak k naġ² obci patŚ² a kaģdoroļnŊ se tak® vydaŚ². 

PotŊġiteln® je, ģe nen² pamŊtn²ka, aby v r§mci prŢvodu masek, nebo pŚi souvis²c² 

z§bavŊ, doġlo k nŊjakĨm nepŚ²jemnĨm ud§lostem, ġkod§m, nebo dokonce 

v§ģnĨm neshod§m. Jsou jistŊ ¼ļastn²ci m®nŊ, v²ce i hodnŊ vesel², ale nikdy 

nebĨv§ pŚekroļena urļit§ pŚijateln§ m²ra Ăbujnostiñ.  

PoŚ§daj²c² organizac² jak prŢvodu masek, tak tak® veļern² (a vesmŊs aģ do r§na 

trvaj²c²) z§bavy je Sportklub Cep. O vġe, od pozv§n² spoluobļanŢ, pŚes prŢvod 

masek a hudbu, aģ po tombolu, se staraj² pan² Ivana Jezv²kov§ a pan Pavel 

Hadaļ. Vģdycky vġe Ăklaploñ, lid® byli spokojeni a dobŚe se pobavili. Proto 

poŚadatel® zasluhuj² uzn§n² vġech ¼ļastn²kŢ z§bavy i s n² spojenĨch taġkaŚic. 

V tomto roce obch§zel prŢvod masek obec v sobotu 1. bŚezna a veļer 

n§sledovala, jako kaģdoroļnŊ, masopustn² z§bava v ĂCepsk® hospodŊñ. 

V letoġn²m prŢvodu se objevily nŊkter® nov®, u n§s jeġtŊ nezn§m® masky, 

svŊdļ²c² o n§paditosti a originalitŊ myġlen² svĨch ĂstvoŚitelŢñ. Letos n§s 

napŚ²klad navġt²vil dokonce s§m ĂSvatĨ otecñ ve sv®m papamobilu, ztŊlesnŊnĨ 
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Mirkem Hadaļem ml. VidŊli jsme tak® celou plej§du zv²Ś§tek, poh§dkovĨch 

bytost², Śemesln²kŢ a nechybŊl tak® silnĨ doprovod l®kaŚŢ a zdravotn²kŢ, protoģe 

o zdrav² jde vģdycky na prvn²m m²stŊ. Vġichni dospŊl² pŚ²tomn² tak® vŊdŊli, ģe 

Ăalkoholick® n§poje pod§van® l®kaŚem, neġkod² v jak®mkoliv mnoģstv²ñ. 

 
 

 
 

PrŢvod dorazil k DvoŚ§kŢm ļp. 99 

 

 

  
 

SvatĨ otec pr§vŊ mimo svŢj papamobil      Ani muzice velk® teplo nebylo 
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StavŊn² m§je a p§len² ļarodŊjnic  

 

ĂNa rozlouļen², m® potŊġen², postav²m pod okny m§j! Aby vŊdŊli faleġn² lidi, 

ģe jsem j§ chod²val k v§m.ñ Tuto p²seŔ z Klatovska mŢģeme nal®zt mezi tŊmi, 

kter® na ļesk®m venkovŊ sesb²ral b§sn²k Karel Jarom²r Erben. 

 Podle star®ho zvyku, chlapec m§jku postavil v noci z 30. dubna na 1. kvŊtna 

pŚed vchodem domu, kde bydlela jeho d²vka. Byla to pro ostatn² hochy 

informace, ģe d²vka je uģ zadan§. VesmŊs se jednalo o bŚ²zku ozdobenou 

barevnĨmi f§bory. M§j skrĨvala jeġtŊ Śadu dalġ²ch informac², napŚ²klad ļ²m byla 

mohutnŊjġ², t²m zdatnŊjġ²m se c²til jej² stavitel a pokud nŊkdo nechtŊl 

respektovat jeho pr§va k dŊvļeti (m§jku poġkodil, nebo odnesl), musel poļ²tat 

s t²m, ģe se s dotyļnĨm stŚetne pŚi nel²tostn®m mŊŚen² sil.  

Jinde mŊl tento zvyk vĨznam jinĨ, a m§je se stavŊly vġem d²vk§m po dosaģen² 

vŊku 15 let. Bylo by ostudou, kdyby se ve vsi nenalezl nikdo, kdo by takov®mu 

dŊvļeti m§j postavil. M§jka mŊla tak® usnadnit orientaci chlapcŢm z okol², ģe v 

urļit®m domŊ bydl² dŊvļe, kter® se pomalu dost§v§ do vŊku, kdy bude Ăna 

vd§v§n²ñ. 

V souļasnosti uģ je tento zvyk zachov§v§n jen sporadicky. StavŊn² m§je 

organizuj² dnes sp²ġe obce a stav² jednu, spoleļnou m§j. Tak® v tomto pŚ²padŊ se 

posuzuje jej² vĨġka, a zdoben². Vrcholem ostudy pro celou obec je pak poraģen² 

jej² m§je ml§deģ² z jin® vsi, kter§ si tak chce pŚivlastnit vavŚ²ny pŚevahy a sv® 

rivaly tak dehonestovat. 

V letoġn²m roce byla v Cepu vztyļena opravdu majest§tn² m§j, kr§snŊ ozdoben§, 

zabezpeļen§ proti podŚ²znut² s vĨġkou ¼ctyhodnĨch 33 metrŢ a 70 centimetrŢ. 
 
 
 

 

             Pan starosta sledujeé                          éPavel BŚezina Ś²d²é. 
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       é Jirka M§rovec prov§d²é               éa m§jka 33,7 m vysok§ stoj² 

 

Ovġem noc, o kter® byla Śeļ, nen² zn§m§ pouze stavŊn²m m§jek. Je to takzvan§ 

Ăfilipojakubsk§ nocñ, pln§ magie a kouzel, protoģe vġechny zl® a neļist® s²ly 

v n² mŊly vŊtġ² moc, neģ jindy. Daly se ale tak® nal®zt rŢzn® zakopan®, 

uschovan® a pŚed lidmi ukryt® poklady. Aby se jejich hledaļ mohl ubr§nit zlĨm 

sil§m, musel u sebe m²t kvŊt z kaprad², svŊcenou kŚ²du a Śadu dalġ²ch 

ĂkouzelnĨchñ pŚedmŊtŢ. 

V t®to noci se tak® konal sabat ļarodŊjnic. Byl to jakĨsi jejich slet na nŊkter®m 

magick®m m²stŊ (u VelkĨch Losin to byl napŚ²klad vrch zvanĨ Petrovy 

kameny), kde se konala hostina, obcovalo s Ņ§bly, ļarodŊjnice se promŊŔovaly 

ve vlky, psy a jin§ zv²Śata a chlubily se, co od minul®ho sabatu natropily zl®ho. 

Byla tu volena kr§lovna ļarodŊjnic, kter§ vl§dla hostinŊ a tzv. ĂļarodŊjnick®mu 

koluñ, tanci, kterĨ se tancoval pozp§tku. Vġechna j²dla vypadala sice l§kavŊ, ale 

byla bez chuti a nezahnala hlad. NechybŊl tu tak® kotel plnĨ ģab a hadŢ a rŢzn® 

n§doby s jedy. PŚed sabatem se ļarodŊjnice nat²raly kouzelnĨmi mastmi, kter® 

jim d§valy schopnost l®tat na koġtŊti z jasanov®ho dŚeva a vrbov®ho, nebo 

bŚezov®ho prout². 

Na ochranu pŚed ļarodŊjnicemi se na kopc²ch p§lily velik® ohnŊ. Tato tradice se 

zrodila uģ pŚed mnoha stalet²mi v NŊmecku. Postupem ļasu se z tŊchto ohŔŢ 

stalo dneġn² Ăp§len² ļarodŊjnicñ. 

Pro naġe pŚedky byla tak® dŢleģitou vŊc² ochrana ¼rody, dobytka a chl®va. Na 

hnojiġtŊ se zapichovaly zelen® vŊt®vky, pŚed vrata domŢ a chl®vŢ se rovnaly 

narĨpan® drny (pod nŊkter® se d§valo vejce) a sypal p²sek. Lid® totiģ vŊŚili, ģe 

do domu, nebo chl®va ļarodŊjnice vnikne teprve tehdy, aģ spoļ²t§ vġechny 

vĨhonky na drnech a zrnka p²sku. Protoģe to do r§na nebyla schopna splnit, jej² 

moc se sv²t§n²m pominula. Staven² se tak® kropilo svŊcenou vodou, okolo dvora 

se zapichovaly pruty a pichlav® trn², ale i vidle a koġŠata. ĻarodŊjnice se 

zah§nŊly tak® pr§sk§n²m biļi a stŚelbou z puġek. 

Lid® v minulosti vŊŚili, ģe se Ņ§bel mŢģe mezi lidmi pohybovat a ġkodit pouze 

skrze ļarodŊjnice, nebo ļarodŊje (tŊch ale bylo mnohem m®nŊ), do kterĨch se 

pŚevtŊluje. To vedlo k vyhled§v§n² podezŚelĨch osob a jejich ĂusvŊdļen²ñ, 
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n§sledovan® up§len²m na hranici. Jen v EvropŊ se daly takov®to obŊti, 

pŚedevġ²m z§sluhou svat® inkvizice, poļ²tat na statis²ce. ĻarodŊjnice ale nebyly 

jen zl®. O tom svŊdļ² skuteļnost, ģe v nŊkterĨch jazyc²ch se slovo ļarodŊjnice 

pŚekl§d§ jako Ămoudr§ ģenañ. Takov® postavy se vyskytovaly i v literatuŚe a 

dokonce i v hudbŊ (napŚ²klad ļarodŊjnice Veruna v BlodkovŊ opeŚe ĂV studniñ). 

řada z nich mŊla bl²zko k pŚ²rodŊ, znala byliny, houby, kameny, miner§ly, 

vodu, kovy, barvy a vŢnŊ, a jejich l®ļiv® pŢsoben². Jejich zkuġenosti 

v budoucnosti ovlivnily i takov® vŊdy, jako jsou napŚ²klad medic²na a farmacie. 

StarĨ zvyk Ăp§len² ļarodŊjnic, jehoģ koŚeny jsme zde zm²nili, se na naġem 

venkovŊ udrģuje dodnes. I v naġ² obci je to v posledn²m dubnov®m dnu 

pravideln§ z§bava pŚedevġ²m ml§deģe, pŚ² kter® ale ani starġ² generace nikdy 

nechyb². V Cepu byl den ukonļen z§bavou v ĂCepsk® hospodŊñ, kde hr§la 

tentokr§t kapela ĂMerytanñ. Jak jsme se bavili a jak n§m ohnŊ hoŚely, zachytily 

n§sleduj²c² fotografie. 

 

 
    

Z§bava pŚed ĂCepskou hospodouñ              DobŚe pŚipraven§ hraniceé 

 

 

 
 

                                          étak® dobŚe hoŚela 
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Zm²nka o stavŊn² m§je v Cepu byla tak® v ĂJindŚichohradeck®m den²kuñ ļ. 

108/2014, jak ukazuje pŚedchoz² obr§zek. 
 
 
 

Den matek  

K oslavŊ Dne matek se v tomto roce seġly ģeny z naġ² obce v sobotu 10. kvŊtna. 

Kde? SamozŚejmŊ v s§le ĂCepsk® hospodyñ, kde je pŚiv²tal starosta obce pan 

ing. Jan Vobejda. Letos mamink§m pŚiġla zahr§t skupina ĂPROT studioñ 

veden§ panem Anton²nem Talafousem. A mŊla zaslouģenĨ ¼spŊch. Tentokr§t 

neġlo o hudbu, Ś²d²c² se heslem Ăļ²m vŊtġ² r§mus, t²m lepġ² muzikañ, ale hr§lo se 

s citem, podle n§lady a pŚ§n² pŚ²tomnĨch. Muzikanti spolu Ăladiliñ a dok§zali 

zahr§t Ăod podlahyñ, stejnŊ jako taneļn², nebo modern² skladby. Maminky si 

tak® r§dy zazp²valy a proskoļily se po parketu. Nebyla nouze ani o vesel® 

vypr§vŊn² a bezprostŚedn² komunikaci mezi ¼ļinkuj²c²mi a obecenstvem. 

Cepsk® maminky se tedy budou zcela jistŊ na tuto skupinu tŊġit i v pŚ²ġt²m roce. 

Jsme r§di, ģe se letos vġechny dobŚe pobavily, coģ tak® d§valy spont§nnŊ 

najevo. Mimo mal®ho pohoġtŊn² dostala kaģd§ z nich od starosty obce kr§snou 

rŢģi. 

Co Ś²ci z§vŊrem. Asi bychom mŊli vġem mamink§m, starġ²m i mladĨm popŚ§t, 

abychom jim vdŊk za vġechno, co pro sv® rodiny dŊlaj², d§vali zn§t po celĨ rok, 

ne pouze onu druhou nedŊli v kvŊtnu, kdy maj² svŢj zaslouģenĨ sv§tek.  
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              Pan starosta v²t§                                    Hraje ĂPROT studioñ 

 

 

                KouzelnĨ trojhlasé                               ébere za srdce 

 

 

 

                Legrace bylo dosté                    éi pan starosta byl Ăvyzdobenñ 
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Cepsk® medobran² 

V p§tek 6. ļervna se konalo u Zem§nkŢ v ļp. 51 jiģ tŚet² cepsk® medobran². Sv® 

pŚ§tele, sousedy a zn§m® pozval m²stn² vļelaŚ a odborn²k na slovo vzatĨ, pan 

Vlastimil Zem§nek. Vġem pŚ²tomnĨm nejprve vysvŊtlil o ļem vļelaŚen² vlastnŊ 

je, a zcela jistŊ nebylo nikoho, kdo by si neodnesl mnoho novĨch poznatkŢ 

z tohoto zaj²mav®ho oboru. Dneġn² vļelaŚ uģ nen² on²m starĨm Ăbrtn²kemñ, 

kterĨ vytŊģoval med lesn²ch vļel, ale ļlovŊkem, kterĨ celoroļnŊ vŊnuje svĨm 

vļelstvŢm svŢj veġkerĨ ļas, dŢvtip a pŚedevġ²m obrovsk® pracovn² ¼sil². 

VļelaŚstv² je jeden z nejstarġ²ch oborŢ lidsk® ļinnosti. PŚedmŊtem tohoto oboru 

je chov tzv. Ăvļely medonosn®ñ, a vĨstupn²mi produkty med, vosk, propolis, 

pyl, mateŚ² kaġiļka a vļel² jed. MimoŚ§dnĨ vĨznam m§ tak® opylov§n² rostlin, 

kter® vļely zprostŚedkov§vaj². Bez nŊj bychom nebyli schopni pŊstovat ģ§dn® 

produkty rostlinn®ho pŢvodu. 

V roce 2011 evidoval ĻeskĨ svaz vļelaŚŢ v²ce, neģ 46 tis²c ļlenŢ, coģ 

pŚedstavuje 98 % vġech vļelaŚŢ v ĻR. Ļeġt² vļelaŚi chovaj² zhruba pŢl milionu 

vļelstev, coģ je asi 97% celkov®ho poļtu vļelstev evidovanĨch na naġem ¼zem². 

Ļesk§ republika patŚ² mezi st§ty s nejvyġġ² organizovanost² chovatelŢ vļel na 

cel®m svŊtŊ. 

Pan Vlastimil Zem§nek je nejvŊtġ²m chovatelem vļely medonosn® v naġem 

regionu. Star§ se o v²ce, neģ 100 vļelstev. Za svoji  velice z§sluģnou a kr§snou 

pr§ci si zasluhuje naġe veġker® uzn§n² a do budoucna pŚ§n² dalġ²ch ¼spŊchŢ 

v tak zaj²mav®m oboru, jakĨm vļelaŚstv² beze sporu je. 

 

 

 

Pan Zem§nek pŚi ochutn§vce             Lid² se seġlo opravdu hodnŊ 

 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Jedn%C3%A1n%C3%AD
http://cs.wikipedia.org/wiki/V%C4%8Dela_medonosn%C3%A1
http://cs.wikipedia.org/wiki/Med
http://cs.wikipedia.org/wiki/V%C4%8Del%C3%AD_vosk
http://cs.wikipedia.org/wiki/Propolis
http://cs.wikipedia.org/wiki/Pyl
http://cs.wikipedia.org/wiki/Mate%C5%99%C3%AD_ka%C5%A1i%C4%8Dka
http://cs.wikipedia.org/wiki/V%C4%8Del%C3%AD_jed
http://cs.wikipedia.org/wiki/Opylen%C3%AD
http://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=%C4%8Cesk%C3%BD_svaz_v%C4%8Dela%C5%99%C5%AF&action=edit&redlink=1
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                         Vļelnice                               TakovĨ r§meļek v§ģ² aģ 2,5 kg 

  

              VĨklad na vļelnici                                      St§ļen² medu 

 

      Pan Zem§nek zval na medobran² touto pŊknou pozv§nkou                   
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Sport  

NohejbalovĨ Ămistr§kñ Cep ï Ļernovice  

Mistrovsk® utk§n² se hr§lo na kurtech v Cepu dne 14. ļervna. Z§pas vyhr§l tĨm 

Cepu 4:2. Ļernovice jsou zdatnĨm soupeŚem, protoģe uģ 4x bylo toto muģstvo 

v²tŊzem okresn²ho pŚeboru. T²m v²ce v²tŊzstv² potŊġilo. 

 

 

Cep nastoupil v sestavŊ (zleva): R. Hart, ???, J. Soukup ml., ???, ???, ??? 

 

 

 

       Ļernovice v zelenĨch dresech                            V²tŊznĨ Cep 
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Cepsk® oslavy 30. vĨroļ² zaloģen² nohejbalu v okrese 

JindŚichŢv Hradec pŚedļily oļek§v§n² 
Ļl§nek s t²mto titulem jsme si mohli pŚeļ²st v JindŚichohradeck®m den²ku 

v ¼terĨ 15. ļervence. V sobotu 12. ļervence se totiģ v Cepu, konaly oslavy 30. 

vĨroļ² zaloģen² okresn²ho pŚeboru v nohejbalu. PoŚ§daj²c² organizac² byl 

Sportklub Cep, kterĨ se pŚed 30 l®ty stal kol®bkou tohoto sportu.  

Na kon§n² cepsk®ho nohejbalov®ho sv§tku upozornil 11. ļervence 

region§ln² Den²k t²mto ļl§nkem pana Jana Kroniky.  

 
 

 


